
Zápis č. 27/10/2023 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
23. novembra 2023 o 10:00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Milan Antol, Ján Balaščák, Tomáš Caban, Marta 
Gajdošíková, Igor Gallo, Jarmila Mikušová,  
Neprítomní: Jozef Chudík, Ján Uličiansky 
Hostia:  
Ľuboš Machaj – generálny riaditeľ RTVS 
Peter Földváry – zastupoval - riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Daniela Vašinová –riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Miroslav Frindt – zastupoval - riaditeľka Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
Ján Žgravčák – riaditeľ Sekcie športu RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal všetkých 
prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 6 členov rady a rada je schopná uznášať sa. 
Z rokovania sa ospravedlnili J. Chudík a J. Uličiansky.  
Na rokovaní privítal GR RTVS a členov manažmentu RTVS.  
Skonštatoval, že k návrhu programu neprišla od členov Rady RTVS žiadna pripomienka.  
Navrhol, po dohode s GR RTVS, aby sa bod č. 3 Informácia o aktuálnej situácii v Sekcii 
spravodajstva a publicistiky RTVS vzhľadom na neprítomnosť A. Sámelovej presunul na 
nasledujúce rokovanie rady. 
Členovia rady vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 267/2023: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v navrhnutom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
3. Správa o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS za III. 

štvrťrok 2023 (spravodajca DK) 
4. Návrh Organizačného poriadku RTVS (spravodajcovia T. Caban, I. Gallo a J. 

Balaščák) 
5. Aktualizované východiská rozpočtu RTVS na rok 2024 (spravodajkyňa J. Mikušová) 
6. Informácia o aktuálnom stave nákupu športových vysielacích práv RTVS 

(spravodajca I. Gallo) 
7. Koncepcia rozvoja programovej služby :Šport (spravodajca I. Gallo) 
8. Sťažnosti a podnety 
9. Rôzne 

 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
I. Gallo informoval, že v rámci tohto bodu by si rada mala prejsť závery Etickej komisie 
k relácii Silná zostava, v ktorom Etická komisia RTVS konštatuje, že pri relácii Silná zostava, 
ktorá bola odvysielaná 13.10.2023 na televíznej programovej službe Dvojka, nebola 
dodržaná zásada nestrannosti moderátora. 
Ľ. Machaj informoval, že je predložený materiál od Etickej komisie, preberal to aj s V. 
Štofaníkom, ktorý urobil potrebné opatrenia, aby sa takýmto porušeniam predišlo. Bližšie 
informácie však dokáže podať len v neverejnom rokovaní. 
Rada RTVS si odhlasovala, že zvyšok informácie bude poskytnutý v neverejnom režime. 
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T. Caban po skončení neverejného režimu skonštatoval, že Etická komisia posúdila túto 
reláciu v zmysle čl. 2 bodu 2.2 písm. f) Štatútu programových pracovníkov a 
spolupracovníkov RTVS a v zmysle čl. 1 bodu 1.1 Štatútu programových pracovníkov a 
spolupracovníkov RTVS a skonštatovala, že prišlo k porušeniu. Navrhuje v danej veci prijať 
uznesenie. 
I. Gallo pre doplnenie kontextu uviedol, že rada v minulosti už prijala dve uznesenia: 
7.9.2023: 
207/2023 
Rada RTVS: 
a) prerokovala a berie na vedomie Informáciu o vysielaní relácií Silná zostava, Do kríža a 
Večera s Havranom za obdobie rok 2022 – 30.6.2023, 
b) konštatuje, že predmetné relácie majú svoju opodstatnenosť v programovej štruktúre 
RTVS,  
c) odporúča GR RTVS venovať zvýšenú pozornosť profilácii a dramaturgii týchto relácií, 
predovšetkým výberom tém a hostí, aby bola zabezpečená pluralita názorov a vyváženosť. 
 
12.10.2023: 
239/2023 
Rada RTVS: 
a) prerokovala a berie na vedomie Informáciu o vysielaní relácií Interview :24, Otvorene s 
Annou Vargovou, Silná zostava, Večer s Havranom a Do kríža za obdobie od 30.9.2023 do 
11.10.2023, 
b) odporúča GR RTVS venovať zvýšenú pozornosť profilácii a dramaturgii týchto relácií, 
predovšetkým výberom tém a hostí, aby bola zabezpečená pluralita názorov a vyváženosť. 
 

I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 268/2023: 
Rada RTVS: 
a) Konštatuje, že odvysielaním relácie Silná zostava 13.10.2023 na televíznej 

programovej službe Dvojka, nebola dodržaná zásada nestrannosti moderátora 
diskusnej relácie ustanovená v čl. 2 bodu 2.2 písm. f) Štatútu programových 
pracovníkov a spolupracovníkov RTVS, v dôsledku čoho nebola zachovaná ani 
nestrannosť a vyváženosť programu v zmysle čl. 1 bodu 1.1 Štatútu programových 
pracovníkov a spolupracovníkov RTVS. 

b) Opätovne žiada GR RTVS, aby v zmysle uznesení Rady RTVS č. 207/2023 a č. 
239/2023 venoval zvýšenú pozornosť profilácii a dramaturgii všetkých diskusných 
relácií, predovšetkým výberom tém a hostí, aby bola zabezpečená pluralita názorov 
a vyváženosť. 

c) Žiada GR RTVS, aby bezodkladne informoval Radu RTVS o všetkých rozhodnutiach 
Etickej komisie RTVS. 

 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
I. Gallo uviedol, že momentálne sa veľa diskutuje o rozdelení RTVS a odzneli aj informácie 
o úspore 35 mil. € tým, že RTVS je spojená. Spýtal sa, či existuje k tomu nejaká analýza, 
pretože sa mu nezdá, že by sa za celé obdobie usporilo 380 mil. €. 
Ľ. Machaj uviedol, že nastali výrazné úspory, ktoré sú uvedené aj vo Výročných správach za 
roky 2011 a 2012, nie je to však každý rok rovnako a ťažko sa dá vyčísliť, čo sa usporilo 
vtedajším krízovým manažmentom a čo spojením. Skonštatoval však, že toto spojenie každý 
rok isté úspory prináša.  
I. Gallo sa spýtal, či sa plánuje predložiť analýza, koľko by stálo prípadné rozdelenie.  
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Ľ. Machaj uviedol, že do konca roka by sa dala predložiť analýza, čo by to znamenalo 
z finančného a technologického hľadiska. 
Ďalej informoval, že 7.12.2023 bude spoločný koncert s Českým rozhlasom. Informoval aj, 
že budúci týždeň sa zúčastní na zasadnutí EBU. Informoval radu aj o tom, že už je 
k dispozícii vyhodnotenie interného prieskumu RTVS a v najbližšom období bude informovať 
o výsledkoch.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať. Vysvetlil, že toto uznesenie 
plánoval prijať v bode, ktorý bol preložený a týkal sa aktuálnej situácie v spravodajstve: 
Uznesenie č. 269/2023: 
Rada RTVS žiada GR RTVS, aby v zmysle čl. 5 Štatútu Etickej komisie RTVS požiadal 
Etickú komisiu RTVS o posúdenie súladu so Štatútom programových pracovníkov 
a spolupracovníkov RTVS pri relácii Interview :24 odvysielanej dňa 14.11.2023 a to 
predovšetkým vo vzťahu k čl. 1 bodu 1.1 a čl. 2 bodu 2.2 písm. f) Štatútu programových 
pracovníkov a spolupracovníkov RTVS 
 
Za: 5 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 1 / M. Gajdošíková /   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
M. Gajdošíková uviedla, že sa zdržala preto, lebo si myslí, že tá relácia je na dramaturgický 
rozbor a nie na posúdenie Etickou komisiou. 
I. Gallo si myslí, že je to na posúdenie Etickou komisiou práve v tej časti Štatútu 
programových pracovníkov a spolupracovníkov ako to bolo v prípade relácie Silná zostava. 
Skonštatoval, že práve preto, že sú na to rozdielne názory, tak nech sa na to Etická komisia 
pozrie.  
 
3. Správa o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS za III. 

štvrťrok 2023 (spravodajca DK) 
I. Gallo odprezentoval právny rámec a to, že zákon vraví (§ 15 ods. 3 písm. g) zákona č. 
532/2010 o RTVS), že GR RTVS: predkladá rade správu o hospodárení a plnení záväzných 
ukazovateľov rozpočtu Rozhlasu a televízie Slovenska vždy do 14 dní, odkedy ho o to rada 
písomne požiadala, najviac raz za štvrťrok. Uznesením č. 28/2016 sa určuje, že sa to 
predkladá 40 dni po skončení štvrťroka a uznesením č. 92/2020 Rada RTVS určila, že sa 
vždy pri tejto správe bude prerokovávať aj odmena GR RTVS.  
D. Vašinová odprezentovala predložený materiál. 
J. Mikušová odprezentovala predložené stanovisko za Dozornú komisiu: 
„V roku 2023 RTVS hospodári podľa rozpočtu, ktorý bol zostavený v zmysle § 19 ods.1 
zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS. 
Rozpočet bol schválený Radou RTVS dňa 19. decembra 2022 uznesením č. 262/2022. 
Schválený rozpočet vychádzal z nasledujúcich záväzných ukazovateľov: 

- Bežné výdavky vo výške                           138 691 161 € 
- Kapitálové výdavky vo výške                      26 906 430 € 
- Celkový prebytok vo výške                              200 000 € 

 
Rozpočet RTVS na rok 2023 bol počas hodnoteného obdobia upravený jednou zmenou, 
ktorou boli príjmy aj výdavky navýšené o 21 423 360 €. Celkový prebytok zostal nezmenený 
vo výške 200 000 €. 
Túto zmenu rozpočtu prerokovala a schválila Rada RTVS dňa 17. mája 2023 uznesením 
č. 131/2023. 
Upravené záväzné ukazovateľ po zmene: 

- Bežné výdavky                                            156 006 549 € 
- Kapitálové výdavky                                        31 014 402 € 
- Celkový prebytok                                                200 000 € 
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Plnenie záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS za I.-III. štvrťrok 2023 vyjadruje nasledujúca 
tabuľka:    
v € 

Záväzný ukazovateľ rozpočtu 
RTVS 

rozpočet 
2023 

skutočnosť      
I.-III. 
štvrťrok 
2023 

plnenie 
rozpočtu 
 v % 

bežné výdavky 
156 006 54
9 106 257 644 68,11 

kapitálové výdavky 31 014 402 7 943 921 25,61 

celkový prebytok 200 000 67 868 563 x 

  
Plnenie záväzných ukazovateľov rozpočtu v I – III štvrťroku 2023 neprekročilo pomernú časť 
schváleného rozpočtu. To isté platí aj o plnení záväzných ukazovateľov počas III štvrťroka.     
Inými slovami, záväzné ukazovatele rozpočtu RTVS na rok 2023 boli v období I. – III. štvrťrok 
2023 splnené (dodržané).   
 
PRÍJMY 
Príjmy bez finančných príjmových operácií v I – III štvrťroku boli dosiahnuté vo výške 
144 924 143 €, čo je 96,57% rozpočtu. Oproti roku 2022 narástli o 39 618 498 € v vďaka 
vyšším príjmom z grantov a transferov, ako aj nedaňových príjmov. 
Daňové príjmy ( úhrady za služby verejnosti) boli splnené na 117,97 %, v absolútnom 
vyjadrení dosiahli 42 857 764 €. V III štvrťroku bola venovaná pozornosť analýze 
nedoplatkov a ich vymáhaniu. Taktiež boli vracané alikvótne sumy tým platiteľom, ktorí 
v I polroku zaplatili ročnú sadzbu úhrady. 
Nedaňové príjmy dosiahli výšku 12 426 933 €, čo je 95,22 % rozpočtu. Vďaka vyšším 
príjmom z TV a rozhlasovej reklamy je to o 1 547 331 € viac než v minulom roku.  
V texte materiálu sú podrobne popísané aj ostatné nedaňové príjmy, nie je potrebné ich 
prepisovať v stanovisku. 
Granty a transfery boli dosiahnuté v sume 89 639 446 €, čo je 89,02 % rozpočtu. RTVS bol 
doručený celý ročný objem príjmu zo zmluvy so štátom, vyššie kompenzácie, vyššie príjmy 
z europrojektov ako aj nárokovateľný príspevok.  
 
VÝDAVKY 
Výdavky bez výdavkových finančných operácií predstavovali sumu 114 201 565 €, čo je 
plnenie rozpočtu na 61,06 %. 
Bežné výdavky boli čerpané vo výške 106 257 644, čo je plnenie rozpočtu na 68,11 %. 
Mzdy boli čerpané na 70,99 % a odvody na 71,74 %. 
V RTVS pracovalo k 30.9.2023 1640 fyzických osôb, o 66 viac ako vlani, z toho v STV 741 
a v SRo 552 a v centrálnych zložkách 347 fyzických osôb. 
Tovary a služby boli čerpané vo výške 72 371 3265 €, čo je čerpanie na 66,59 %. Z toho 
všeobecné a špeciálne služby (priame výrobné výdavky a niektoré režijné výdavky ) boli 
čerpané v sume  23 869 614 €, čo je 59,66 % z rozpočtu.  
Všetky podpoložky v rámci položky tovary a služby sú podrobne  rozpísané v texte materiálu. 
 
KAPITÁLOVÉ VÝDAVKY boli splnené vo výške 7 943 921 €, čo je plnenie na 25,61 %. 
 
HOSPODÁRSKY VˇYSLEDOK V MESA 2010 metodike 
V I.-III. štvrťroku 2023 RTVS dosiahla celkový prebytok vo výške 67 868 563 € a hospodárila 
s prebytkom v metodike ESA 2010 vo výške 30 722 578 €. 
 
Z hľadiska NÁKLADOV A VÝNOSOV RTVS vykazuje za I.-III. štvrťrok 2023 zisk vo výške 
4 213 001 €. Výnosy sú vo výške 114 051 080 € t.j. plnenie rozpočtu na 84,48 % a náklady 
predstavujú za sledované obdobie sumu 109 838 079 €, t.j. čerpanie rozpočtu na 67,01 % 
(podrobné čerpanie rozpočtu vyjadruje časť „Čerpanie rozpočtu nákladov a výnosov RTVS 
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za I.-III. štvrťrok 2023“ na strane 21). Priebežný zisk vznikol v dôsledku celého zúčtovania 
poskytnutých kompenzácií v roku 2023 vo výške 14,60 mil.€ a časti nárokovateľného 
príspevku vo výške 20,75 mil.€.    
 
Náklady na plnenie zmluvy so štátom pre rok 2023 v I.-III. štvrťroku 2023: 
 
1. Náklady na uskutočnenie pôvodných rozhlasových programov vo verejnom záujme, 

v typovo dohodnutom rozsahu boli v I.-III. štvrťroku 2023 vo výške 1 775 933 €, čo 
predstavuje 59,20 % z celkovej schválenej sumy príspevku  
(3 mil. €). Náklady je možné čerpať do 31.3.2024.    

 
2. Náklady na úhradu nákladov spojených so zabezpečením rozhlasového vysielania do 

zahraničia v dohodnutom rozsahu boli v I.-III. štvrťroku 2023 vo výške 893 620 €, čo 
predstavuje 89,36 % z celkovej schválenej sumy príspevku (1 mil. €). Náklady je možné 
čerpať do 31.3.2024. 

 
3. Náklady na uskutočnenie pôvodných televíznych programov vo verejnom záujme, 

v typovo dohodnutom rozsahu boli v I.-III. štvrťroku 2023 vo výške 14 156 504 €, čo 
predstavuje 68,61 % z celkovej zmluvnej sumy príspevku  
(20,63 mil. €). Náklady je možné čerpať do 31.3.2024. 

 
4. Výdavky na úhradu nákladov spojených s uskutočnením investičných účelových projektov 

boli v I.-III. štvrťroku 2023 vo výške 201 386 €, čo predstavuje 6,71 % z celkovej 
rozpočtovanej sumy príspevku (3 mil. €). Investičné prostriedky bude možné čerpať do 
konca roku 2025.   

 
ZÁVER 
Hospodárenie RTVS v I.- III. štvrťroku 2023 bolo v súlade so schváleným rozpočtom, všetky 
záväzné ukazovatele boli dodržané. 
Odlišné bolo v časti príjmov plnenie vo výbere za služby verejnosti a koncesionárske 
poplatky, pretože tieto príjmy boli k 30.6. 2023 zrušené. 
Do pozornosti dávam plnenie kapitálových výdavkov na 7,9 mil. €, čo je plnenie na 25,61 %, 
predovšetkým v súvislosti s ambíciou RTVS realizovať v roku 2024 investície v objeme 15 
mil. €. 
Po formálnej stránke je predložený materiál spracovaný prehľadne s dostatočnou analytickou 
hĺbkou a s prehľadnou tabuľkovou prílohou. 
Odporúčam Rade RTVS zobrať na vedomie  a z materiálu nevyplýva žiadna negatívna 
informácia vo vzťahu k nároku na priznanie kvartálnej odmeny pre GR RTVS.“ 
  
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 270/2023: 
Rada RTVS: 
a) Prerokovala a berie na vedomie Správu o hospodárení a plnení záväzných 

ukazovateľov rozpočtu RTVS za III. štvrťrok 2023. 
b) Konštatuje, že záväzné ukazovatele rozpočtu RTVS boli v danom období dodržané. 
c) Konštatuje, že sú splnené všetky podmienky na priznanie odmeny GR RTVS za III. 

štvrťrok 2023 vo výške 100 %. 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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Uznesenie č. 271/2023: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. c) a podľa § 16 ods. 7 zákona č. 532/2010 Z. z. 
o RTVS a čl. 3 ods. 4 Štatútu Rady RTVS priznáva GR RTVS odmenu za III. štvrťrok 2023 
vo výške 100 % mzdy vyplatenej za toto obdobie. 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
4. Návrh Organizačného poriadku RTVS (spravodajcovia T. Caban, I. Gallo a J. 

Balaščák) 
I. Gallo informoval, že Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. f) zákona č. 532/2010 o RTVS 
schvaľuje Organizačný poriadok RTVS. Je predložený návrh nového OP aj s dôvodovou 
správou. Uznesením č. 118/2023 si rada schválila Pracovnú komisiu na prípravu postupu pri 
schvaľovaní OP (členovia: M. Gajdošíková, J. Balaščák, J. Chudík, M. Kákoš a I. Gallo). Táto 
komisia priebežne konzultovala tvorbu OP s manažmentom RTVS. Dialo sa tak 
predovšetkým na rokovaniach tejto pracovnej skupiny, ktoré sa uskutočnili dve (19.10.2023 
a 14.11.2023) a z oboch sú k dispozícii zápisy a takisto boli členovia rady priebežne 
informovaní o činnosti tejto pracovnej komisie. Komisia na rokovaniach pripomienkovala 
návrh OP a manažment RTVS tieto pripomienky priebežne zapracoval do návrhu OP. 
Konkrétne pripomienky rada priebežne preberala a sú uvedené aj v zápisoch. Takto 
preddiskutovaný návrh OP je teraz k dispozícii. 
Ľ. Machaj označil proces pripomienkovania návrhu OP za konštruktívny. Uviedol, že 
v návrhu OP sú zapracované aj legislatívne podmienky. Stručne predstavil základné 
parametre predloženého OP. 
T. Caban prečítal svoje spravodajské stanovisko: 
„Dňa 16.11.2023 bol doručený na emailovú adresu sekretariátu Rady RTVS rada@rtvs.sk 
(ďalej v texte len ako „rada“) návrh nového organizačného poriadku s aktualizovanou 
dôvodovou správou, kde zo strany manažmentu RTVS boli zapracované nasledovné zmeny: 
a) doplnenie pozícií riaditeľa SRo a STV do organigramu; 
b) upravenie názvu organigramu vnútorného organizačného členenia prierezových 
spoločných sekcií; 
c) úprava formulácie v Odbore obsahu STV smerom k regionálnym štúdiám (ďalej 
v texte len ako „organizačný poriadok“). 
Na základe požiadaviek rady bola doplnená aj dôvodová správa o počet zamestnancov, 
zoznam odborov, ktoré k návrhu poslali svoje stanovisko a aj o informáciu o činnosti 
pracovnej komisie. 
Rade RTVS bol návrh organizačného poriadku predložený na prerokovanie a na schválenie 
v zmysle § 8 ods. 1, písm. f) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (ďalej len „zákon o RTVS“), 
ktorého súčasťou je v prílohe aj Organizačná štruktúra RTVS a Vnútorné organizačné 
členenie spoločných sekcií RTVS. 
Po preštudovaní zaslaných materiálov odporúčam rade v zmysle § 8 ods. 1 písm. f) zákona 
o RTVS schváliť nové znenie organizačného poriadku Rozhlasu a televízie Slovenska, 
nakoľko predložené znenie organizačného poriadku je v súlade so zákonom o RTVS.“ 
 
J. Balaščák ako spravodajca uviedol, že nemá zásadné pripomienky. Jedinú pripomienku má 
k zmene spravodajských odborov v rozhlase na tímy, ale toto vyhodnotí až prax. Myslí si, že 
príprava návrhu OP aj prostredníctvom komisie splnila svoj účel. 
M. Antol odprezentoval svoje stanovisko: 
„Myslím, že dobre rozumiem, že OP s OŠ sú materiály, ktoré majú, okrem iného, zadefinovať  
či zorganizovať prácu a pracovné zaradenia interným zamestnancom. Preto sa budem 
zaoberať hlavne počtami interných pracovníkov v RTVS, ktorých nárast v období od 
decembra 2022, kedy sa začala práca na novom OP a OŠ, ak sa nemýlim, zaznamenáva 
dodnes väčšie tempo aj do zavedenia plánovaného OP a OŠ. Pre mňa je dôležitý aj fakt, že 
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na novom OP a OŠ sa pracovalo takmer rok a zásadnejšie zmeny priniesla aj zmena 
financovania RTVS asi pred pol rokom, čo je z môjho pohľadu tiež dlhší časový úsek. 
K decembru 2022 sme vykazovali 1574 interných zamestnancov, čo bolo o 48 viac ako 
v roku 2021 ( v tom 702 STV, 543 Rozhlas, 329 centrálne zložky). 
Pohyb v rámci tohto roka: 
17.5.2023 vykazujeme nárast o 23 interných pracovníkov 1597 RTVS, STV 714, teda o 12 
viac, Rozhlas 547 o 3 viacej, centrálne zložky 336 o 7 viac. 
V závere dôvodovej správy sa dozvedáme, že RTVS, ako celok má mať 1684 interných 
zamestnancov, predpokladám ku 31.12. 2023.  
Z Rade dodaných materiálov v číslach – „počty zamestnancov odborov so zmenami“ sa 
uvádza stav pracovníkov - v roku 2023 a po zmene OP.  
Zo spomínaného materiálu zisťujem , že v roku 2023 bude mať RTVS spolu už spomínaných 
1684 pracovníkov a po zmene OP 1698. Stav pracovníkov v štúdiu v BB 77 a v štúdiu KE 
121 sa nezmení podľa spomínanej informácie ani po zmene OP.  Asi predpokladám správne, 
že s navyšovaním počtu pracovníkov prichádza aj zvyšovanie objemu práce.  
Rozumiem, teda správne, keď beriem do úvahy informácie o počte pracovníkov, že 
v štúdiách práca zostane v rovnakom objeme a jej väčší nárast očakávame v Bratislave?  
Keďže som si preštudoval aj materiál východiská rozpočtu dovolím si pokračovať. Z tohto 
materiálu sa dozvedáme, že je aktuálne rozpočtovaných 1676 interných pracovníkov, to 
aktuálne predpokladám je asi koniec roka 2023, ale tento údaj nekopíruje počet pracovníkov 
z materiálu OP,  kde uvádzame číslo 1684.  Pre rok 2024 sa vo východiskách rozpočtu, teda 
po zavedení OP a OŠ, počíta s nárastom na 1750 interných zamestnancov.  
Áno, východiská rozpočtu uvádzajú nárast aj v štúdiách: v BB o 4 a v KE o 14 ostatný nárast 
pracovníkov je a bude realizovaný, a teda tvoriť nárast v BA o 158 pracovníkov oproti počtu 
ku koncu roka 2022 a o 56 alebo 48( záleží, ktorý údaj je relevantný) oproti stavu konca roku 
2023 . V závere dôvodovej správy ku materiálu OP sa uvádza, že kreatívne centrá 
zaznamenajú nárast 13 pracovníkov, v materiály „východiská rozpočtu“ sa uvádza, že ich 
bude 24, teda, aj 11 technických pracovníkov. Materiály pôsobia neskoordinovane a dávajú 
rozdielne informácie. 
Materiál nový OP sa odvoláva na roky 2022 – 2027... je, teda pripravovaný na dlhšie 
obdobie. 
V tomto momente sledujem len trendy, vývoj počtu pracovníkov v Ba a v štúdiách, nákladmi 
na výrobu v Ba a v štúdiách sa budeme zaoberať v inom bode. V koncepcii vedenia sa veľa 
hovorí o ambícii zvrátiť nelichotivý vývoj, ktorým prešli štúdia za ostatné roky, avšak uvedené 
čísla o náraste počtu pracovníkov v štúdiách, a to ani v prípade materiálu „východiská 
rozpočtu“ a už vôbec v novom OP a OŠ, nepotvrdzujú. Preto je pre mňa takto spracovaný 
a naprojektovaný OP pre zásadnejší rozvoj štúdií neuspokojivý.“ 
 

Ľ. Machaj uviedol, že východiská rozpočtu hovoria o tom, aký je plán na budúci rok. 
Skonštatoval, že v regionálnych štúdiách sa viac pracuje s externými pracovníkmi. Nárast 
súvisí s tým, že je snaha dostať ľudí do interného stavu, ďalej nárast súvisí s :24kou. Myslí 
si, že je tam jasný príklon k tomu, aby sa vytvoril väčší priestor pre regionálne štúdiá. 
M. Antol sa spýtal, či nie je v Bratislave priestorový problém s umiestnením nových 
pracovníkov, keďže sa to spomínalo v minulosti. 
Ľ. Machaj uviedol, že na tom, aby títo pracovníci mali priestor sa pracuje.  
M. Antol poukázal na to, že nárast v Bratislave je neprimerane väčší ako v regiónoch.  
M. Gajdošíková by privítala podrobnejšie členenie a štruktúru o akých pracovníkov ide pri 
náraste v regionálnych štúdiách.  
D. Vašinová uviedla, že na základe tejto OP budú vychádzať počty zamestnancov na 
nasledujúce obdobia. Ak je treba riešiť otázky počtu pri regionálnych štúdiách, tak by sa to 
malo riešiť pri rozpočte.  
M. Antol uviedol, že v OP nezaznamenal žiadnu zmenu pri regionálnych štúdiách. 
D. Vašinová vysvetlila, že pri OP sa neurčujú počty, to sa deje až pri rozpočte.  
M. Antol upozornil, že čísla pracovníkov medzi  OP a východiskami rozpočtu sa líšia a on 
nechápe prečo. Ďalej uviedol, že je pre neho neprijateľný ten trend pomeru nárastu 
pracovníkov v Bratislave a v štúdiách.  
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Ľ. Machaj vysvetlil, že OP je základná štruktúra, ktorá bude naplnená podľa možností 
rozpočtu. Nevie ako by sa to dalo ešte presnejšie urobiť. 
I. Gallo pripomenul, že na jednom zo zasadnutí komisie povedal myšlienku, že v iných 
firmách, keď sa schvaľuje OP, tak tam sú aj zadefinované aj presné pozície. Čiže napríklad 
pri Odbore spravodajstva by bol zadefinovaný tímlíder a 5 spravodajcov. Rozumie M. 
Antolovi, pretože z tohto materiálu vychádza, že sa počet navyšuje o 13 zamestnancov 
a inde sa uvádza, že je to cca 140 ľudí, tak sa na to prirodzene pýta a zdá sa mu nepomer 
v rámci toho nárastu pri regionálnych štúdiách. 
Ľ. Machaj uviedol, že budúci rok sa musia prijímať noví zamestnanci, pretože sa rozširujú 
programové služby. Pri regiónoch to môžu dodať vyšpecifikované. Nejde podľa neho 
o potláčanie priestoru pre regionálne štúdiá. 
M. Antol uviedol, že podľa neho by mal ísť významný počet do štúdií pri takomto náraste, 
aby sa znížil počet v Bratislave. 
Ľ. Machaj uviedol, že nie je jednoduché zohnať ľudí v KE a v BB a aj kreatívne centrá s tým 
majú problém. 
I. Gallo uviedol, že ak vznikne dohoda, že schvaľovanie OP nie je schvaľovaním konkrétnych 
pracovných pozícií, tak toto by nemusela byť prekážka na to, aby sa pristúpilo k schváleniu 
tohto bodu. Potom sa môže pri rozpočte debatovať o tom, dostať presný rozpis pozícií, ktoré 
sa plánujú navýšiť v budúcom roku a tam sa to dá prepojiť aj s rozširovaním fungovania 
regionálnych štúdií.  
J. Balaščák si myslí, že problém nastal pri tom, že či má OP garantovať a prinášať presnú 
systemizáciu miest a pýta sa, či táto systemizácia je v OP. Uviedol, že vždy sa 
systemizované miesta obsadzujú podľa rozpočtu.  
I. Gallo uviedol, že na komisii sa dohodlo, že súčasťou OP nebudú systemizované pracovné 
miesta a ani počty zamestnancov nie sú súčasťou OP. Stále sa tým dá zaoberať pri rozpočte 
a tam zaviazať manažment k niečomu, teraz by to nespájal. 
T. Caban uviedol, že by to rovnako nespájal, OP vidí ako nejakú kostru a nástroj k tomu, aby 
RTVS vedela fungovať na nejakej báze rozdelenia. Potom pri rozpočte sa dá zaoberať tým, 
ako je to rozdelené medzi Bratislavu a regionálne štúdia.  
J. Mikušová uviedla, že OP obsahuje aj organizačnú štruktúru a každý manažér potrebuje 
mať aj rámec, koľko ľudí bude na sekcii, koľko na odbore a preto by podľa nej mala byť 
súčasťou aj systemizácia pracovných miest. Netreba to podľa nej kvôli tomuto zastaviť, je 
potrebné po schválení dostať ešte aj organizačnú štruktúru so systemizáciou pracovných 
miest.  
I. Gallo uviedol, že ak má byť systemizácia pracovných miest súčasťou OP, tak potom pri 
každej zmene nejakého pracovného miesta bude treba meniť aj OP. Teraz sa vychádza 
z toho, že OP je o hlavných celkoch a ich popise činností a neriešia sa počty.  
Ľ. Machaj uviedol, že ani v minulosti nebola systemizácia pracovných miest súčasťou OP 
a toto je súčasťou rozpočtu, ktorý hovorí o tom, ako sa čo bude napĺňať. Myslí si, že ak by to 
tak bolo, tak by sa s každou zmenou muselo ísť na radu.  
I. Gallo potvrdil, že v minulosti nebola systemizácia súčasťou OP a v rozpočte musia byť 
naplánované počty ľudí a toto rada schvaľuje.  
J. Balaščák sa domnieva, že systemizácia nie je povinnou súčasťou OP. 
I. Gallo uviedol, že súhlasí, ale rada by mala dostať aj informácie o vývoji zamestnanosti 
RTVS a aké sú trendy.  
T. Caban uviedol, že personálna politika je v rukách GR RTVS a zamyslel sa, či by sa toto 
nenarušilo, ak by sa do OP dostali počty.  
D. Vašinová uviedla, že sa zvyšujú počty zamestnancov, ale zvyšujú sa ich úlohy, ktoré musí 
RTVS zabezpečovať, ide podľa nej o online, multimodálny prístup, spustenie :24. 
I. Gallo uviedol, že práve preto by bol vhodný taký materiál, ktorý by to popísal a zadefinoval 
v kontexte rozvoja ľudských zdrojov v rámci RTVS. 
I. Gallo predložil návrhy na uznesenie a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 272/2023: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. f) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS schvaľuje  
Organizačný poriadok RTVS v predloženom znení. 
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Za: 5 / J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 1 / M. Antol /   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 273/2023: 
Rada RTVS ruší body č. 2, 3 a 4 uznesenia č. 118/2023 z 3.5.2023. 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

I. Gallo vysvetlil, že v druhom uznesení ide o zrušenie pracovnej skupiny k príprave postupu 
pri schvaľovaní OP. 
 
5. Aktualizované východiská rozpočtu RTVS na rok 2024 (spravodajkyňa J. 

Mikušová) 
D. Vašinová odprezentovala predložený materiál. 
J. Mikušová uviedla, že na DK prerokovali predložený materiál a bol doplnený o pripomienky 
z ostatného rokovania. Považuje za krízový bod ambíciu realizácie kapitálových výdavkov na 
investície. Očakáva, že na nasledujúcej rade dostane k tomuto informácie od technického 
riaditeľa, ako sa to všetko bude dať obstarať. Za DK odporúča zobrať na vedomie tieto 
východiská s tým, že teraz vstúpi do popredia obsahová náplň v podobe programového 
konceptu.  
M. Antol uviedol, že mu nie je jasné, koľko výdavkov v štúdiách pôjde na výrobu.  
D. Vašinová vysvetlila, že je to rozdelené na osobné výdavky, externé výdavky a výrobu.  
M. Antol vysvetlil, že by sa rád dozvedel číslo, ktoré pôjde na výrobu v štúdiách. 
I. Gallo navrhol, aby sa naformulovala požiadavka na nasledujúcom rokovaní na manažment 
v tomto smere. 
M. Antol sa spýtal, koľko bude nových zamestnancov v Kreatívnych centrách. 
P. Földváry odpovedal, že v Košiciach a Banskej Bystrici po 6 a v Bratislave 12. 
M. Antol opätovne uviedol, že sa mu nepozdáva tento pomer.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 274/2023: 
Rada RTVS:  
a) prerokovala a berie na vedomie Aktualizované východiská rozpočtu RTVS na rok 

2024, 
b) žiada GR RTVS o predloženie programového konceptu RTVS na rok 2024.  

T: 30.11.2024 
 
Za: 5 / J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 1 / M. Antol /   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

Členovia rady sa dohodli, že body č. 6 a č. 7 sa presunú na najbližšie rokovanie rady. 
 
8. Sťažnosti a podnety 
I. Gallo spolu s tajomníkom rady informovali o došlej korešpondencii a členovia rady si 
dohodli spôsob vybavenia.  
I. Gallo po predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 275/2023: 
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Rada RTVS prerokovala predložené podnety a sťažnosti a berie na vedomie spôsob ich 
vybavenia. 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
9. Rôzne 
I. Gallo informoval, že najbližšie rokovania sú plánované na 29.11., 6.12., 13.12. a 19.12. 
 
I. Gallo ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
 
V Bratislave 27.11.2023. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľ: 
J. Mikušová 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.org. 
 

http://www.rtvs.org/

